
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 12 (L 140), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 3. marts 2006 
 

Spørgsmål 12: 
"Er ministeren bekendt med, hvilken effekt medicin har haft på den gruppe 

af psykiatriske patienter, der i psykiatrilovsundersøgelsen ville kunne omfat-

tes af reglerne om tvungen opfølgning?" 

 

Svar: 
Det fremgår af ”Rapport om ambulant tvang”, som er udgivet af Dansk Psy-

kiatrisk Selskab, at man regner med at ca. 90 – 95 pct. af alle skizofrene 

patienter vil respondere på behandling med antipsykotika, såfremt flere 

forskellige antipsykotika er afprøvet i tilstrækkelig lang tid og i sufficiente 

doser. 

 

Det fremgår af L 140, at der ved medicineringen i forbindelse med den 

tvungne opfølgning efter udskrivning skal anvendes lægemidler, for hvilke 

man kender patientens reaktion. Det forudsættes, at medicinen er gen-

nemprøvet på patienten med kendt effekt i henhold til relevante faglige krav 

og standarder. 

 

Det forudsættes endvidere, at overlægen kun træffer beslutning om tvun-

gen opfølgning i forhold til patienter, hvor den konkrete behandling har haft 

en dokumenteret god effekt på patientens tilstand, og hvor behandlingen 

ikke har været forbundet med uforholdsmæssigt store bivirkninger. 

 

Der kan således kun træffes beslutning om tvungen opfølgning efter ud-

skrivning i forhold til patienter, der har haft god effekt af behandling med 

antipsykotisk medicin. 
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